
 

 

 

 

Zaanstad, 9 juli 2019 

 

Geachte leden van de gemeenteraad, 

 

U heeft afgelopen donderdag de Woonvisie en de Uitvoeringsagenda behandeld. Waarbij voor ons 
ruimte was om vooraf in te spreken met aansluitend een korte vragenronde.  

Stevige ambities 

Zoals gezegd; er zijn veel ambities geformuleerd voor de komende jaren. Ambities, die aansluiten op 
de stevige opgave in deze stad, die ook wij als woningcorporaties erkennen en herkennen. We 
spelen dezelfde wedstrijd.  

Zoals u weet gaven wij dit college mee dat wij willen investeren in deze stad. We boden dit college 
aan om naast de investeringen in de bestaande voorraad ook in tien jaar circa 3.000 sociale 
huurwoningen nieuw te bouwen. Deze ambitie hebben wij nog steeds. Maar wij maken ons wel 
zorgen over het stapelen van ambities die in de Uitvoeringsagenda zijn uitgewerkt.  

Landelijk zien wij na 2018 een inperking in onze investeringsruimte door onder meer de afdracht van 
de verhuurdersheffing, vennootschapsbelasting en ATAD, de introductie van de beleidswaarde en de 
forse bouwkostenstijging. In het Zaanse zien wij een stapeling door bovenwettelijke eisen aan 
nieuwbouw zoals de EPC normering, cultuur historische waarde, het ontbreken van een sociale 
grondprijs en een gebrek aan een integrale proceslijn.  

De Zaanse corporaties schetsen in de meegestuurde handreiking het veranderd beeld ten opzichte 
van 2018. De geschetste situatie geldt niet voor alle woningcorporaties in gelijke mate en we maken 
gebruik van praktijkvoorbeelden. We constateren dat de spelregels tijdens de wedstrijd zijn 
veranderd. Dat vereist een extra goede conditie, zodat we ook in de toekomst resultaten boeken.  

Schaken op twee borden 

Tijdens mijn pitch ben ik ingegaan op de forse opgave voor Zaanstad. Deze opgave vraagt om 
schaken op ‘twee borden’. Een combinatie van investeren in de bestaande stad – in kwaliteit, 
betaalbaarheid en duurzaamheid - en in investeren in de groei van de stad, in de productie van 
nieuwe woningen. Het een gaat niet zonder het ander. 

Onze grootste prioriteit is en blijft betaalbaar wonen. Dit is de kerntaak van woningcorporaties. 
Samen investeren in lage woonlasten, dat overigens meer betekent dan alleen een lage huur. Dat 
gaat hand in hand met betaalbare en gemeentelijke energielasten.  

Daarna volgt de prioriteit van een kwalitatieve en duurzame woningvoorraad. Noodzakelijk voor 
veiligheid en de toekomst van Zaanstad. Deze stevige vernieuwingsopgave kan niet worden 
doorgeschoven naar toekomstige Zaankanters. Zaanstad kent immers een te grote achterstand in 
duurzame kwaliteit. 
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Tot slot beschikbaarheid. Dat is meer dan alleen het toevoegen van nieuwbouw in sociale huur. 
Beschikbaarheid is de resultante van goed sturen en investeren in onze woningportefeuille. Het gaat 
om het op gang brengen van doorstroming op de woningmarkt, om het inkorten van de wachtrij. 
Nieuwbouw, maar ook verkoop en liberalisatie (vrije sector huur in het middensegment) dragen 
hieraan bij. In de praktijk zien we dat ook het middensegment op zoek is naar een betaalbaar 
product, bij voorkeur in hun eigen wijk. Vrije sector huur, evenals betaalbare koopwoningen zijn dan 
in trek. Bij starters, gezinnen en senioren. Zaankanters, die zo een stap maken in hun wooncarrière. 
Op die manier dragen we als woningcorporatie ook bij aan betaalbaar wonen, aan doorstroming – 
want een sociale huurwoning komt weer vrij - en aan gemengde wijken waar ook de gewone 
Zaankanters een plek kunnen vinden.  

Genoeg te doen in deze stad. Dat doen we graag, vanuit continue samenwerking en ieders eigen 
verantwoordelijkheid. Wij zijn en blijven in gesprek, om vanuit onze kerntaak bij te dragen aan de 
ontwikkeling van Zaanstad met behulp van een nieuwe meerjarige raamovereenkomst tussen 
gemeente, huurders en woningcorporaties. Een mooi evenwichtig en toekomstig Zaanstad, dat 
bereiken wij vanuit gezamenlijk inzicht en kracht. 

Samen versnellen 

Tot slot, geef ik u onze suggesties mee om gezamenlijk te versnellen in Zaanstad. 

1. Geef ook de bestaande stad prioriteit. 
De focus ligt op 16 prioriteitsgebieden met voornamelijk nieuwbouw. Graag uw aandacht en 
capaciteit om samen te investeren in de bestaande voorraad. In de stevige funderingsopgave.  
En in wijken als Poelenburg, Peldersveld of De Kleurenbuurt, waar het toevoegen van een groot 
aantal woningen mogelijk is. Een woningruimteregisseur is gewenst om integrale mogelijkheden 
te onderzoeken en het proces te stroomlijnen. 

2. Hanteer een sociale grondprijs.  
In het uitvoeringskader zien we goede voorstellen voor de regulering van middenhuur. Zodat 
aan de voorkant helder is welke prijskwaliteit beoogd wordt. Als de groei van sociale nieuwbouw 
uw prioriteit kent, overweeg dan toch het hanteren van een sociale grondprijs. Ter vergelijk, in 
Amsterdam is de grondprijs twee keer zo laag als in Zaanstad. Betaalbaar bouwen maakt 
realisatie haalbaar. 

3. Durf te differentiëren. 
Ambities zijn goed. Kaders meegeven zodat de spelregels vooraf bekend zijn ook. Maar let op 
dat de stapeling van kaders de bouwproductie niet in de weg gaat staan. We noemen enkele 
voorbeelden.  
Wij houden van het Zaanse karakter. Dat zien we ook terug in de inventarisatie van cultuur 
historische waarde. Maar let op, deze waarde is kostbaar en doet nadenken over wie de 
rekening betaalt voor een niet duurzame kleinere woning, die niet levensloopbestendig of nul op 
de meter is. Denk ook aan de parkeernormering; versoepel de richtlijnen, zeker in stedelijk 
gebied. En verdichting is essentieel. Gezamenlijk meer realiseren op dezelfde vierkante meter, 
daar kunnen we voor gaan. Maak daarbij gebruik van lange termijnafspraken, die ruimte bieden 
voor nieuwbouw, verkoop en liberalisatie. En zo bijdragen aan de vernieuwing van Zaanstad en 
het reduceren van de krapte op de woningmarkt. 

 
Als u durft te kiezen en te wegen, dan staan de Zaanse corporaties in voor de 3.000 woningen die we 
eerder hebben toegezegd als spannend doel in tien jaar. De ervaring leert dat het meer dan vier jaar 
duurt om tot een spurt in nieuwbouw te komen. Dus laten we alles uit de kast halen om gezamenlijk 
tempo te maken. Zodat we over een paar jaar onze inspanning terug zien in groei.  
 

Met vriendelijke groet, namens de Zaanse corporaties, 

 

Harry Platte, bestuurder Parteon 


